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Kommunfullmäktige 

Svar på Interpellation från Sverigedemokraterna 
(SD) - Träffpunkter för seniorer 

 
 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 25 mars 2024, väckte Marianne 
Larsson - Sverigedemokraterna (SD) följande interpellation. 
 
”Träffpunkter för seniorer är mötesplatser där äldre får möjlighet att 
socialisera och delta i olika aktiviteter, vilket i sin tur leder till ökad livskvalitet. 
Genom att främja social interaktion bidrar träffpunkterna till att förebygga 
ensamhet och isolering hos de äldre. Verksamheten spelar därför en viktig roll 
i Gävle kommuns sociala struktur. Dessutom kan träffpunkterna erbjuda 
tillgång till viktiga tjänster som hälso- och sjukvårdsrådgivning. Detta medför 
att seniorer håller sig informerade och att de i större utsträckning får den vård 
de är i behov av.  
 
Vi anser att träffpunkter för seniorer är avgörande för att skapa en omsorgsfull 
gemenskap där alla medborgare känner sig inkluderade och sedda. 
Träffpunkternas verksamhet kommer dock med stor sannolikhet att minskas 
som en konsekvens av kommunens ansträngda ekonomi. Det politiska styrets 
besparingskrav på 3,8 miljoner inom anhörigstöd, volontärsamordning och 
träffpunkterna har röstats igenom.  
 
Mot bakgrund av ovanstående önskar jag ställa följande frågor till ansvarigt 
kommunalråd/ordförande:  
1. Har det politiska styret någon uppfattning om antalet äldre som kommer 

att påverkas av besparingen?  
2. Har det politiska styret haft någon form av kommunikation med 

pensionärsrådet eller andra relevanta intressenter innan beslutsförslaget 
lagts fram? Om inte, varför?  

3. Vad har det politiska styret för plan för de äldre som idag går på 
träffpunkter om verksamheten minskas eller inte längre finns tillgänglig?  

4. Har man identifierat några fysiska/psykiska konsekvenser för de äldre som 
inte kommer ut i samma utsträckning som de gör när de går på 
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träffpunkter? 5. Vilka andra insatser kommer man att sätta in för att 
förebygga isolering och ensamhet för de äldre?  

5. Har det kartlagts på vilket sätt denna besparingsåtgärd kommer att 
påverka de äldres familjer och anhöriga?  

6. Hur hanterar man idag de berördas oro och inlämnade synpunkter?” 
 
 
Eva Älander (S), Omvårdnadsnämndens ordförande fick i uppdrag att 
besvara interpellationen. 
 

Som svar på interpellationen vill jag anföra följande 

1. Har det politiska styret någon uppfattning om antalet äldre 
som kommer att påverkas av besparingen?  
 
Träffpunkterna finns i två centralt belägna lokaler och drivs av två 
årsarbetare med hjälp av ungefär 80 volontärtimmar per månad. En av 
lokalerna har även träffpunkt för finsktalande seniorer en gång i 
veckan. Lokalerna lånas ut till samarbetsföreningar på kvällar och 
helger och i gengäld bjuds seniorerna på underhållning, föreläsningar 
och annat av föreningarna. Det finns även seniornätverk i stads- och 
kommundelar. På de två centrala träffpunkterna samlas ungefär 200 
seniorer regelbundet. Den potentiella målgruppen i Gävle kommun är 
naturligtvis mycket större än så, då träffpunkterna är öppna för alla 
seniorer i kommunen.  
 
Ett arbete pågår för att möjliggöra fortsatt drift av träffpunkter för 
seniorer, men också för att utveckla innehåll och utförande. 
Träffpunkten på Väpnargatan 19 som vänder sig till seniorer med 
intellektuell funktionsnedsättning är tänkt att framöver samlokaliseras 
med Träffpunkten för seniorer på Brunnsgatan 59. Förslaget till den 
förändringen kommer ursprungligen ifrån medarbetare på 
träffpunkterna. Detta medför att det kommer att finnas tillgång till fler 
personella resurser samt att utbudet av aktiviteter på träffpunkterna 
utökas för bägge målgrupperna. I och med samlokaliseringen av de två 
verksamheten kommer Träffpunkten på Brunnsgatan 59 även att ha 
möjlighet att vara öppen över lunchen, vilket seniorerna önskat då det 
för många är av stor betydelse att kunna äta sin lunch i gemenskap med 
andra. Redan idag åker deltagarna från Väpnargatan till träffpunkterna 
på Brunnsgatan och Kaplansgatan och deltar i olika aktiviteter, och 
upplevelserna av detta är endast positiva. Båda de centralt belägna 
träffpunkterna kommer fortsatt att bedriva träffpunktsverksamhet av 
god kvalitet för de seniorer som har önskemål om sådan samvaro och 
aktivitet. 
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2. Har det politiska styret haft någon form av kommunikation 
med pensionärsrådet eller andra relevanta intressenter 
innan beslutsförslaget lagts fram? Om inte, varför?  
 
Det finns regelbunden kommunal kontakt och dialog med 
pensionärsorganisationerna och råden. I den här aktuella frågan har 
det även funnits utökad kommunikation med olika intressenter. 
Kommunala pensionärsrådet är en av de instanser som fått information 
och lämnat synpunkter. Representanter för olika organisationer likväl 
som enskilda medborgare har hört av sig till mig via mejl och telefon för 
att framföra sina synpunkter på förslaget om träffpunkter. Jag har även 
besökt träffpunkterna vid flera tillfällen, varav det ena tillfället var ett 
välbesökt öppet möte med mig och Omvårdnadsnämndens vice 
ordförande som varade i tre timmar. Även kommunalråd från 
majoriteten har varit involverade i dialoger och besök.  
 
3. Vad har det politiska styret för plan för de äldre som idag 
går på träffpunkter om verksamheten minskas eller inte 
längre finns tillgänglig?  
 
Då Omvårdnadsnämnden 27/3 fattade beslut om att behålla 
Träffpunkterna i nuvarande omfattning vad gäller lokaler och 
bemanning, med en centralt belägen lokal på Brunnsgatan och en på 
Kaplansgatan, så saknar den här teoretiska frågeställningen relevans i 
nuläget. Bedömningen från kommunens sida är att det inte är sannolikt 
att antalet som kan eller vill besöka träffpunkterna minskar utifrån de 
nu fattade nämndbesluten. Träffpunkterna kommer fortsatt att bedriva 
träffpunktsverksamhet av god kvalitet för de seniorer som har 
önskemål om en sådan samvaro och aktivitet.  
 
4. Har man identifierat några fysiska/psykiska konsekvenser 
för de äldre som inte kommer ut i samma utsträckning som 
de gör när de går på träffpunkter?  
 
Naturligtvis görs alltid risk- och konsekvensanalyser inför och efter 
beslut. Då Omvårdnadsnämnden 27/3 fattade beslut om att behålla 
Träffpunkterna i nuvarande omfattning vad gäller lokaler och 
bemanning så saknar den här teoretiska frågeställningen relevans i 
nuläget. Bedömningen från kommunens sida är att det inte är sannolikt 
att antalet som kan eller vill besöka träffpunkterna minskar utifrån de 
nu fattade nämndbesluten. Träffpunkterna kommer fortsatt att bedriva 
träffpunktsverksamhet av god kvalitet för de seniorer som har 
önskemål om en sådan samvaro och aktivitet.  
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5. Vilka andra insatser kommer man att sätta in för att 
förebygga isolering och ensamhet för de äldre?  
 
Träffpunkterna lever fortsatt vidare och bedriver en god och varierad 
verksamhet, det planeras inte för några andra nya särskilda insatser i 
detta. Min förhoppning är att ännu fler seniorer hittar till 
Träffpunkterna framåt, kanske med anledning av den uppmärksamhet 
som verksamheten fått de senaste månaderna. Redan nu pågår det 
nyinförda insatser i form av uppsökande hälsosamtal till äldre. I 
samtalen finns ett särskilt frågebatteri och samtalet syftar till att fånga 
upp om behov finns av att besöka träffpunkt. Det ges även information 
om kommunens övriga insatser samt undersöks om behov finns av 
vårdkontakt. I samband med hälsosamtalen informeras även om 
möjligheten att komma i kontakt med en volontär och på försök 
erbjuder vi måltidsvänner. Uppdraget med uppsökande hälsosamtal 
finansieras med statsbidrag, men vi ser att det i förlängningen utvecklar 
vår uppsökande verksamhet. 
 
Dessutom söker kommunen statsbidrag för projekt gällande att 
motverka ofrivillig ensamhet, vilket riktar sig till personer med 
hemtjänst eller trygghetslarm samt boende på vård- och 
omsorgsboenden. Tilldelningen av dessa statsbidrag sker i juli 2024 så 
det projektet genomförs fullt ut när kommunen får besked om hur 
mycket statsbidrag som Gävle kommun blir beviljade. Det här projektet 
kommer att omfatta såväl volontärer, uppsökande verksamhet, 
anhörigstöd och mötesplatser i olika former. 
 
6. Har det kartlagts på vilket sätt denna besparingsåtgärd 
kommer att påverka de äldres familjer och anhöriga?  
 
Naturligtvis görs alltid risk- och konsekvensanalyser inför och efter 
beslut. Bedömningen från kommunens sida är att det inte är sannolikt 
att antalet som kan eller vill besöka träffpunkterna minskar utifrån de 
nu fattade nämndbesluten. Träffpunkterna kommer fortsatt att bedriva 
träffpunktsverksamhet av god kvalitet för de seniorer som har 
önskemål om en sådan samvaro och aktivitet.  
 
7. Hur hanterar man idag de berördas oro och inlämnade 
synpunkter? 
 
Chef och medarbetare vid träffpunkterna möter upp de besökande 
seniorerna i deras tankar kring vad som sker. Detta sker dagligen 
naturligt i många sammanhang på träffpunkterna och andra ytor där 
kommunen möter personer i målgruppen. Dessutom har jag, som 
ordförande för berörd nämnd, som sagt kommunicerat på olika sätt 
med såväl representanter för olika organisationer som enskilda 
medborgare med anledning av alla de besparingsförslag som 
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presenterats under våren. Sådana dialoger har även 
Omvårdnadsnämndens vice ordförande samt flera kommunalråd från 
”Samling för Gävle” haft. Jag har även tagit emot namninsamlingar vid 
ett besök på Träffpunkten på Kaplansgatan innan beslutsförslaget var 
presenterat. Alla formellt inlämnade synpunkter är naturligtvis 
diarieförda liksom de olika namninsamlingarna.  
 
Härmed anser jag interpellationen besvarad. 
 
Eva Älander (S) 
Ordförande för Omvårdnadsnämnden 
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